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Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 
 
Yhdyskuntatekniikan lautakunta 26.10.2023 § 117  
    

 
Valmistelija:  hallintosihteeri Suvi Wikström, etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi 

 
Päätösehdotus Puheenjohtaja toteaa kokouksen laillisesti kokoonkutsutuksi ja 

päätösvaltaiseksi. 
 

Päätös Puheenjohtaja totesi kokouksen laillisesti koolle kutsutuksi ja 
päätösvaltaiseksi 
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Pöytäkirjan tarkastus ja tarkastajien valinta 
 
Yhdyskuntatekniikan lautakunta 26.10.2023 § 118    
    

 
 

Valmistelija hallintosihteeri Suvi Wikström, etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi 
 
 
  
Päätösehdotus Yhdyskuntatekniikan lautakunta päättää 

 
1  valita kaksi pöytäkirjantarkastajaa tarkastamaan tämän kokouksen 
pöytäkirjan 
 
2  tarkastaa tämän pöytäkirjan sähköisesti seuraavan aikataulun mukaan: 
 
Perjantaina 27.10.2023 lähetetään pöytäkirja sähköpostitse 
pöytäkirjantarkastajille, jotka ilmoittavat hyväksymisestään viimeistään 
tiistaina 31.10.2023. Jos hyväksymisviestiä ei tule sihteerille em. 
ajankohtaan mennessä, pöytäkirja katsotaan hyväksytyksi. Pöytäkirja 
allekirjoitetaan sähköisesti. 
 
Pöytäkirja on nähtävänä keskiviikkona 1.11.2023 kunnan verkkosivulla. 
Yleinen oikaisuvaatimusaika alkaa torstaina 9.11.2023. 
 

Päätös Yhdyskuntatekniikan lautakunta päätti päätösehdotuksen mukaisesti. 
Pöytäkirjantarkistajiksi valittiin Sanni Jäppinen ja Antti Salonen. 
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Villa Hagan puiston asemakaava (10109), asemakaavan vireilletulo sekä osallistumis- ja 
arviointisuunnitelman hyväksyminen (MRL 62 § ja 63 §) ja ideasuunnitelman hyväksyminen. 
Yhdyskuntatekniikan lautakunta 26.10.2023 § 119     
1145/10.02.03/2022  
 
 
Valmistelija Asemakaavapäällikkö Simon Store 
 Kaavoitusarkkitehti Anniina Lehtonen 
 etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi, puh. 09 29671 (vaihde) 

 
 

Päätösehdotus Yhdyskuntatekniikan johtaja Kauppinen Anna-Kaisa 
sijainen kuntatekniikkapäällikkö Toni Keski-Lusa 
 

 Yhdyskuntatekniikan lautakunta päättää hyväksyä Villa Hagan puiston 
asemakaavan osallistumis- ja arviointisuunnitelman (MRL 62 § ja 63 §) 
sisältäen ideasuunnitelman ja hyväksyy kaavan laatijaksi Heikki Viirin 
(Arkkitehtitoimisto HEIKKI VIIRI OY). 

 
Käsittely Käsittelyn aikana Kim Liljequist teki seuraavan evästysehdotuksen 

Evästys: Asuntojen pysäköintijärjestelyt tulee mahdollisuuksien mukaan 
(tornitaloa lukuun ottamatta) toteuttaa viihtyisästi rakennusten yhteyteen tai 
niiden alle. 

 
 Jenny Snellman, Sanni Jäppinen, Ann-Christine Sved, Teemu Kelkka, 

Hannu Valtanen, Kim Åström ja Aleksander Polkko kannattivat evästystä.  
 
 Puheenjohtaja totesi, että esitystä kannatettiin yksimielisesti. 
 
 Kim Liljequist teki seuraavan evästysehdotuksen: Mikäli mahdollista, niin 

rakennuksia ei toteuteta tasakattoisina. 
 
 Jenny Snellman, Sanni Jäppinen, Ann-Christine Sved, Teemu Kelkka, 

Hannu Valtanen, Antti Salonen, Pekka Jäppinen, Kim Åström, Aleksander 
Polkko ja Ronja Karkinen kannattivat evästystä 

 
 Puheenjohtaja totesi, että esitystä kannatettiin yksimielisesti. 
  
 Kim Åström teki seuraavan evästysehdotuksen: Alueen jatkosuunnittelussa 

asuntojen tarjontaa ja niiden pohjaratkaisuja tulisi kaavamääräyksin 
suunnata erityisesti perheiden ja voimakkaasti kasvavan senioriväestön 
tarpeisiin 

 
 Kim Liljequist, Aleksander Polkko, Jenny Snellman, Antti Salonen, Pekka 

Jäppinen, Hannu Valtanen, Teemu Kelkka, Sanni Jäppinen, Ann-Christine 
Sved ja Ronja Karkinen kannattivat evästystä 

 
 Puheenjohtaja totesi, että esitystä kannatettiin yksimielisesti. 
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 Sanni Jäppinen teki seuraavan evästysehdotuksen: Jatkosuunnittelussa 

tutkitaan kaava-alueen ja siihen liittyvien alueiden liikenne- ja 
reittisuunnitelma kävelijöille ja pyörällä liikkuville. 

  
 Ronja Karkinen, Ann-Christine Sved, Pekka Jäppinen, Antti Salonen, Kim 

Åström ja Teemu Kelkka kannattivat evästystä. 
 
 Puheenjohtaja totesi, että esitystä kannatettiin yksimielisesti. 
 
 Ronja Karkinen teki seuraavan evästysehdotuksen: Alueen rakennuksia 

suunnitellaan puurakenteisina ja niitä sekä muuta infrastruktuuria 
vähäpäästöisenä, kuten vähäpäästöistä betonia ja asfalttia edellyttäen. 

  
 Kim Liljequist ja Sanni Jäppinen kannattivat evästystä. 
 
 Puheenjohtaja Kim Åström teki seuraavan evästysehdotuksen: Alueen 

rakennustapaohjeissa tulee mahdollisuuksien mukaan suosia puuta ja 
muita ilmastoviisaita ratkaisuja.  

  
 Ann-Christine Sved, Kim Liljequist, Antti Salonen, Hannu Valtanen, Ronja 

Karkinen, Teemu Kelkka ja Jenny Snellman kannattivat evästystä.  
 
 Puheenjohtaja totesi, että Karkisen ja Åströmin evästysehdotukset 

vastaavat toisiaan ja tiedusteli Karkisen ehdotuksen kannattajien 
kannatusta Åströmin ehdotukselle. Karkisen ehdotuksen kannattajat 
kannattivat myös Åströmin evästystä, joten Åströmin evästys jäi voimaan ja 
sitä kannatettiin yksimielisesti.  

 
 Ronja Karkinen teki seuraavan evästysehdotuksen: Kaava-aluetta 

tarkastellaan vielä siitä näkökulmasta, voisiko joitakin alueella olemassa 
olevia rakennuksia säilyttää Villa-Hagan lisäksi. 

  
 Sanni Jäppinen, Kim Liljequist, Ann-Christine Sved ja Pekka Jäppinen 

kannattivat evästystä.  
 
 Puheenjohtaja totesi, että esitystä kannatettiin yksimielisesti. 
 
  
  
 
Päätös Yhdyskuntatekniikan lautakunta päätti päätösehdotuksen mukaisesti ja 

evästää jatkosuunnittelua seuraavasti: 
 
1. Asuntojen pysäköintijärjestelyt tulee mahdollisuuksien mukaan 
(tornitaloa lukuun ottamatta) toteuttaa viihtyisästi rakennusten yhteyteen tai 
niiden alle. 
 
2. Mikäli mahdollista, niin rakennuksia ei toteuteta tasakattoisina. 
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3. Alueen jatkosuunnittelussa asuntojen tarjontaa ja niiden pohjaratkaisuja 
tulisi kaavamääräyksin suunnata erityisesti perheiden ja voimakkaasti 
kasvavan senioriväestön tarpeisiin 
 
4. Jatkosuunnittelussa tutkitaan kaava-alueen ja siihen liittyvien alueiden 
liikenne- ja reittisuunnitelma kävelijöille ja pyörällä liikkuville. 
 
5. Alueen rakennustapaohjeissa tulee mahdollisuuksien mukaan suosia 
puuta ja muita ilmastoviisaita ratkaisuja. 
 
6. Kaava-aluetta tarkastellaan vielä siitä näkökulmasta, voisiko joitakin 
alueella olemassa olevia rakennuksia säilyttää Villa-Hagan lisäksi. 

 
Tiedoksi 
 
Selostus   
 Kuvaus 
  
 Villa Hagan puiston asemakaava sisältyy Kirkkonummen kunnanvaltuuston 

hyväksymään kaavoitusohjelmaan vuosille 2023-2027. Maanomistajat ovat 
tehneet aloitteen kaavan muuttamisesta ja kunnanhallitus hyväksyy 
kokouksessaan 23.10.2023 kaavoituksen käynnistämissopimuksen. Hanke 
on nimetty Villa Hagan puiston asemakaavaksi.  

  
 Hanke sijaitsee Kirkkonummen kuntakeskuksen ytimessä, heti 

rautatieaseman pohjoispuolella. Keskeiset maanomistajat ovat 
Kirkkonummen kunta, Senaatti-Kiinteistöt, Y-säätiö sekä KOy 
Kirkkonummen Liiketalo. Suunnittelualue on kooltaan n. 10 ha. Se rajautuu 
länsiosassa Wiikintiehen, eteläosassa Asemankaareen ja pohjoisessa 
Finnsbackanpolkuun. Itäosassa suunnittelualue rajautuu osittain 
Asematiehen ja osittain Ervastintiehen. Suunnittelualueella sijaitsee 
nykyään Kirkkonummen koulukeskus, liikerakennuksia, vanha 
terveyskeskus, sekä kerros- että rivitaloasumista ja suojellut Villa Haga 
piharakennuksineen.  

 
 Osallistumis- ja arviointisuunnitelman tavoitteena on tiedottaa alueen 

asukkaita kaavan taustasta ja tarkoituksesta sekä tavoitellusta 
aikataulusta.  

 
 Kaavan tavoitteet 
 
 Villa Hagan puiston asemakaava on osa suurempaa kokonaisuutta, jolla 

pyritään kehittämään Kirkkonummen keskusta-alueen viihtyvyyttä ja 
vetovoimaa. Muutos pohjautuu voimassa olevaan osayleiskaavaan, jonka 
tarkoitus on kehittää keskusta-aluetta urbaaniksi tiiviimmin asutuksi 
nykyaikaiseksi keskustaksi. Suunnittelualueelle sijoitetaan sekä kerrostalo-
, rivitalo- että pientaloasumista, mikä mahdollistaa monipuolisen 
asuntotarjonnan eri tavoin asuville kuntalaisille. Alueelle sijoitetaan myös 
liiketilaa ja palveluita. Kaava-alueella nykyisin olevaa Villa Hagan puistoa 
laajennetaan ulottumaan aina alueen pohjoisrajalle asti. Puiston varrelle 



 
 Kirkkonummen kunta 

Yhdyskuntatekniikan 
lautakunta 

Pöytäkirja 12  9/38 

 
sijoitetaan oleskelualueita ja leikkipaikkoja. Puiston halki kulkee alueelle 
merkittävä virkistysreitti. Tulevan kaava-alueen asukkaiden määräksi on 
arvioitu noin 2000. 

 
 Alustava aikataulu ja osallistuminen 
 
 Hankkeelle on laadittu osallistumis- ja arviointisuunnitelmassa alustava 

rajaus, jota tarkennetaan tarpeen mukaan suunnitteluprosessin edetessä. 
Kaavan vireilletulon yhteydessä alueesta esitetään ideasuunnitelmat, jotka 
visualisoivat tulevaa kaupunkirakennetta katu- ja virkistysverkostoineen, 
sekä rakentamisen määrää. Kaavaehdotus laaditaan vuonna 2024 ja 
kaava on tavoitteena hyväksyä myös vuoden 2025 aikana. Osallistuminen, 
osalliset ja yhteistyö on kuvattu osallistumis- ja arviointisuunnitelmassa. 

 
 Oheismateriaali 
 
 Villa Hagan puiston asemakaavan osallistumis- ja arviointisuunnitelma ja 

ideasuunnitelma. 
 
 
Päätöshistoria 
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Perälänkannaksen asemakaavan muutos ja laajennus (hanke 40122) osallistumis- ja 
arviointisuunnitelman hyväksyminen MRL 62 §:n ja 63 §:n mukaisesti 
Yhdyskuntatekniikan lautakunta 26.10.2023 § 120     
771/10.02.03/2023  
 
 
Valmistelija Kaavoitusarkkitehti Seppo Mäkinen  
 etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi, puh. 09 29671 (vaihde) 

 
 

Päätösehdotus Yhdyskuntatekniikan johtaja Kauppinen Anna-Kaisa 
sijainen kuntatekniikkapäällikkö Toni Keski-Lusa 
 

 Yhdyskuntatekniikan lautakunta päättää hyväksyä MRL 62 §:n ja 63 §:n 
mukaisen Perälänkannaksen asemakaavan muutosta ja laajennusta 
koskevan osallistumis- ja arviointisuunnitelman. 

 
Käsittely  
 
Päätös Yhdyskuntatekniikan lautakunta päätti päätösehdotuksen mukaan. 
 
Tiedoksi 
 
Selostus ESA-radan suunnittelutilanne ja kaavamuutostarve 
 
 Espoo-Salo oikoradan (ESA-rata) suunnittelu on edennyt kaksivaiheisesti 

vuodesta 2018 lähtien, jolloin käynnistyi sen yleissuunnitelman laatiminen. 
Yleissuunnitelman hyväksymistä varten täytyy sen mukainen ratalinjaus 
olla osoitettu lainvoimaisessa yleiskaavassa. Tätä varten on päätetty laatia 
Pohjoisen Kirkkonummen liikennekäytävän osayleiskaava, joka tuli vireille 
vuonna 2019. Osayleiskaavan kaavaehdotus oli nähtävillä kesällä 2023.
  

 ESA-radan yleissuunnitelmaa tarkentavien ratasuunnitelmien laadinta 
käynnistyi vuonna 2021 Turun Tunnin Juna Oy:n (ts. hankeyhtiö) 
vetämänä. Veikkolan aluetta koskevalla ratasuunnitelmalla tarkennetaan 
edellä mainitussa radan yleissuunnitelmassa esitettyjä ratkaisuja erityisesti 
liikennejärjestelyjen ja katualueiden muutoksista johtuen niillä alueilla, 
joissa mm. olemassa olevia kulkuyhteyksiä joudutaan järjestelemään 
uudestaan radan rakentamisen vuoksi. Tämä koskee erityisesti 
Perälänjärven eteläpuolista aluetta, jota koskeva ratasuunnitelma 
valmistuu syksyn 2023 aikana. Siinä ratkaistaan mm. Peräläntien uusi 
linjaus, joka osoitetaan nyt suunnitellun ratalinjan ja Perälänjärven väliin. 

 
 Ratalain 10 §:n mukaan tulee rautatien rakentamista koskevan 

yleissuunnitelman ja ratasuunnitelman perustua maankäyttö- ja 
rakennuslain mukaiseen oikeusvaikutteiseen kaavaan, jossa 
rautatiealueen sijainti ja suhde muuhun alueiden käyttöön on selvitetty. 
Voimassaolevia kaavoja täytyy siksi muuttaa, jotta ratasuunnitelmassa 

mailto:etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi


 
 Kirkkonummen kunta 

Yhdyskuntatekniikan 
lautakunta 

Pöytäkirja 12  11/38 

 
esitetyt ratkaisut voidaan hyväksyttää ja toteuttaa. Asemakaavassa täytyy 
ottaa huomioon myös melusuojaustarpeet ja -ratkaisut.  

 
 Voimassaolevat asemakaavat 
 
 Voimassaolevissa Perälänkannaksen ja Perälänjärven asemakaavoissa 

(lainvoimaiset 2016 ja 2014) on ratalinja osoitettu aluevarauksella EV/LR 
(Suojaviheralue / Rautatiealue). Kyseistä aluevarausta koskee mm. 
määräys, jonka mukaan olemassa olevia asuinrakennuksia saa korjata, 
mutta tällöin rakennuksen ulkoseinien sekä ikkunoiden ja muiden 
rakenteiden ääneneristävyyden liikennemelua vastaan on oltava vähintään 
35dB (A). Radan rakentamisen myötä alueella olevien kiinteistöjen 
hyödyntäminen asuinrakentamiseen päättyy ja niiden osalta sovelletaan 
aikanaan lunastusmenettelyä. 

 
Kaavaprosessi ja alustava aikataulu 
 
Kunnanvaltuusto on kokouksessaan 9.10.2023 § 72 päättänyt lisätä 
Perälänkannaksen asemakaavan muutoksen ja laajennuksen kunnan 
kaavoitusohjelmaan.  
 
Hankkeelle on laadittu osallistumis- ja arviointisuunnitelmassa alustava 
rajaus ja aikataulu, joita tarkennetaan tarpeen mukaan 
suunnitteluprosessin edetessä. Rajaukseen on sisällytetty tässä vaiheessa 
myös Turunväylän (Vt1) tiealue kaavamuutosalueen kohdalla, jotta 
voidaan varmistaa mahdollisista liikennealueen muutoksista johtuvien 
tilantarpeiden huomioon ottaminen. Kaavaehdotuksen laadinta ja kaavan 
hyväksyminen ajoittuu vuodelle 2024. Osallistuminen, osalliset ja yhteistyö 
on kuvattu osallistumis- ja arviointisuunnitelmassa. 

 
Liitteet: 
- Perälänkannaksen asemakaava, asemakaavan muutos ja laajennus, 
osallistumis- ja arviointisuunnitelma. 

 
 
Päätöshistoria 
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Lausunto Uudenmaan ELY-keskuksen tienpidon ja liikenteen suunnitelmasta vuosille 2024-
2027 
Yhdyskuntatekniikan lautakunta 26.10.2023 § 121     
1068/08.00.00/2019  
 
 
Valmistelija Liikennesuunnittelija Marko Suni, 
 etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi, puh. 09 29671 (vaihde) 

 
 

Päätösehdotus Yhdyskuntatekniikan palvelualueen johtaja Kauppinen Anna-Kaisa 
sijainen kuntatekniikkapäällikkö Toni Keski-Lusa 
 
 

 Yhdyskuntatekniikan lautakunta päättää 
 
1 
esittää kunnanhallitukselle, että Kirkkonummen kunta antaa liitteenä 
olevan lausunnon Uudenmaan ELY-keskuksen tienpidon ja liikenteen 
suunnitelmasta vuosille 2024-2027 
 
2 
tarkastaa tämän pykälän kokouksessa. 

 
Käsittely  Käsittelyn aikana puheenjohtaja Kim Åström teki seuraavan 

täsmennysehdotuksen: Viimeiseen kappaleeseen: "Nopeuden 
alentaminen" muutetaan ilmaisuksi "ylinopeuden torjuminen" 

 
 Aleksander Polkko, Kim Liljequist, Hannu Valtanen, Antti Salonen, Ann-

Christine Sved ja Pekka Jäppinen kannattivat ehdotusta.  
 
 Puheenjohtaja totesi, että ehdotusta kannatettiin yksimielisesti. 
 
 Keskustelun aikana Antti Salonen teki seuraavan lisäysehdotuksen 

lausuntoon: Kevyenliikeenteen väylä välillä Veikkola - Heparintie tulee 
lisätä lausuntoon. Tämä on aikaisemminkin esitetty ja on oleellisen tärkeä 
koululaisten liikkumisen kannalta. 

 
 Aleksander Polkko, Pekka Jäppinen, Kim Åström, Ronja Karkinen, Hannu 

Valtanen, Teemu Kelkka, Ann-Christine Sved ja Kim Liljequist kannattivat 
esitystä.  

 
 Puheenjohtaja totesi, että ehdotusta kannatettiin yksimielisesti. 
 
 Keskustelun aikana Ronja Karkinen teki seuraavan muutosehdotuksen: 

Lisätään lausuntoon, että kunta pyytää ELY-keskusta kehittämään 
liikennesuoritteen muutoksen arvioimista, jotta ymmärretään paremmin 
miten esimerkiksi kansalliset ilmastotoimet todennäköisesti vaikuttavat 
väylien käyttöön tulevaisuudessa. 
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 Sanni Jäppinen, Ann-Christine Sved ja Pekka Jäppinen kannattivat 

ehdotusta.  
 
 Puheenjohtaja totesi, että ehdotusta ei kannateta yksimielisesti, joten 

asiasta tulee äänestää.  
 
 Puheenjohtaja käynnisti äänestyksen. Ne, jotka kannattavat 

pohjaehdotusta äänestävät JAA ja ne, jotka kannattavat Ronja Karkisen 
muutosehdotusta, äänestävät EI.  

 
 Puheenjohtaja päätti äänestyksen. Äänet jakautuivat seuraavasti: 
 
 6 JAA-ääntä (Valtanen, Polkko, Salonen, Liljequist, Snellman, Åström) 
 4 EI- ääntä (Karkinen, Sved, Jäppinen S., Jäppinen P.) 
 1 TYHJÄ (Kelkka), jolloin pohjaehdotus voitti.  
  
 
 

 
 
Päätös Yhdyskuntatekniikan lautakunta päätti 

 
 1. esittää kunnanhallitukselle, että Kirkkonummen kunta antaa liitteenä 
olevan lausunnon Uudenmaan ELY-keskuksen tienpidon ja liikenteen 
suunnitelmasta vuosille 2024-2027 
 
2. tehdä lausuntoon seuraavat muutokset: 
 
2.1 Lausunnon viimeiseen kappaleeseen täsmennetään: "Nopeuden 
alentaminen" muutetaan ilmaisuksi "ylinopeuden torjuminen" 
 
2.2 Kevyenliikeenteen väylä välillä Veikkola - Heparintie tulee lisätä 
lausuntoon. Tämä on aikaisemminkin esitetty ja on oleellisen tärkeä 
koululaisten liikkumisen kannalta. 
 
3. tarkastaa tämän pykälän kokouksessa. 

 
Tiedoksi 
 
 
Selostus Lausuntopyyntö 

 
Uudenmaan elinkeino-, liikenne- ja ympäristökeskus lähettää kuntien 
käyttöön ja mahdollista lausuntoa varten tienpidon ja liikenteen 
suunnitelman (TLS) vuosille 2024–2027. Lausunnot ja kommentit 
suunnitelmasta pyydetään lähettämään 31.10.2023 mennessä. 
Suunnitelma päivitetään vuosittain ja julkaistaan ainoastaan digitaalisessa 
muodossa suomen- ja ruotsinkielillä internet-osoitteessa 
www.tienpidonsuunnitelma.fi 

http://www.tienpidonsuunnitelma.fi/
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Uudenmaan ELY-keskuksen tienpidon ja liikenteen suunnitelma kattaa 
Uudenmaan, Kanta-Hämeen ja Päijät-Hämeen maakunnat. 
Suunnitelmassa kuvataan alueen tienpidon, talouden ja toiminnan 
reunaehdot sekä painopisteet ja siinä on esitetty toimenpiteet, jotka 
todennäköinen tuleva perustienpidon rahoitus mahdollistaa toimialueella. 
Suunnitelmassa ei esitetä suurempia useiden miljoonien 
kehittämishankkeita, joiden toteutus vaatii eduskunnan myöntämää 
erillisrahoitusta. 
 
Uudenmaan ELY-keskuksen tienpito perustuu valtion talousarvion 
perusväylänpidon määrärahaan, jolla hoidetaan valtion omistaman 
maantieverkon tienpito lukuun ottamatta isoja kehittämisinvestointeja, 
joista vastaa Väylävirasto. Valtion budjetissa myönnetyt tienpidon ja 
tieverkon kehittämisen määrärahat eivät ole riiittävät ylläpitääkseen 
nykyistä tieverkkoa riittävässä kunnossa ja kehittääkseen sitä vastaamaan 
nykyisiä tarpeita. Nykyisellä määrärahojen tasolla korjausvelka kasvaa 
entisestään. Tienpidon lisäksi Uudenmaan ELY-keskukselle on osoitettu 
määräraha myös joukkoliikennepalveluihin.  

 
 
Uudenmaan ELY-keskuksen tienpidon ja liikenteen rahoitus ja 
toimintaympäristö 

 
Uudenmaan ELY-keskuksen perustienpidon rahoitus vuodelle 2023 
kesäkuun tilanteessa on noin 121 miljoonaa euroa. Vertailun vuoksi 
vuodelle 2022 oli esitetty 138 miljoonaa euroa, mutta viime 
vuosikymmenellä taso on ollut alle 100 miljoonan euron. Maanteiden 
päivittäinen hoito on merkittävin kunnossapidon erä vuositasolla. 
Päällystäminen on korjaamisessa suurin kuluerä, mutta määrärahojen 
ostovoima on romahtanut aikaisempiin vuosiin verrattuna mm. öljyn ja 
päällystysurakoiden kallistumisen vuoksi. Korjausvelka kasvaa tänä 
vuonna erityisesti alemmalla tieverkolla. Korjausvelan pysäyttäminen ja 
tiestön kestävä ja pitkäjänteinen ylläpito vaativat pysyvää tienpidon 
rahoitustason korotusta valtion budjetissa. 
 
Perustienpidon rahoitus (ylläpito ja huolto) nousi hetkellisesti vuosikymmen 
alussa, jolloin myös Kirkkonummella päällystettiin useita heikkokuntoisia 
tieosuuksia. Määrärahojen pienentymisen lisäksi edellä mainittu 
kustannusten kasvu on heikentänyt tienpidon mahdollisuuksia ja erityisesti 
teiden päällystämistä. Uudellamaalla vuosittainen tarve teiden 
uudelleenpäällystämiseksi olisi noin 700 kilometriä, josta tänä vuonna 
voidaan toteuttaa 360 kilmometriä. 
 
Uudenmaan alueen tieverkon pituus on noin 12 % koko maan tiestöstä, 
mutta siellä syntyy kolmannes koko maan liikennesuoritteesta. Myös 
raskaan liikenteen osuus on alueella poikkeuksellisen suuri, noin neljäsosa 
koko maan kuljetussuoritteesta. Muuta maata suuremmista 
liikennemääristä johtuen alueen tiestö kuluu keskimääräistä nopeammin.  
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Liikenneverkon parantamisinvestoinnit liittyvät liikenteen palvelutason 
nostoon, kuten matkojen ja kuljetusten turvallisuuden ja sujuvuuden 
lisäämiseen. Näitä parantamishankkeita on varsin vähän lähivuosien 
hankelistoilla. 
 
 
Vuosien 2024-2027 suunnitelmatilanne 
 
ELY-keskuksella on tavoitteena käynnistää tänä syksynä jalankulku- ja 
pyörätien rakentaminen Turuntielle (mt 110) Veikkolasta Kolmirantaan. 
Hanke kuuluu MAL-sopimuskauden 2020-2023 pieniin hankkeisiin ja se 
toteutetaan yhteistyössä Kirkkonummen kunnan kanssa. Hanke näkyy 
vuoden 2023 suunnitelmakartassa. 

 
Tienpidon ja liikenteen suunnitelman kartoilla on esitetty tärkeimmät 
hankkeet. Vuosien 2024-2027 kartassa näkyy suunnitelmakauden 
kiireellisimmät hanketarpeet, joita on niukalti Uudenmaan ELY-keskuksen 
alueella. Ainoa Kirkkonummelle osittain sijoittuva kehittämishanke on 
Turuntien (mt 110) jalankulku- ja pyörätie Espoosta Brobackantieltä 
Kolmirantaan eli tärkeä jatkoyhteys nyt aloitettavalle Veikkola-Kolmiranta 
yhteydelle. Tästä noin 400 metrin osuus sijoittuu Kirkkonummen kunnan 
puolelle. Myös Väyläviraston investointiohjelma vuosille 2024-2031, josta 
kunta antoi lausunnon helmikuussa 2023, ei sisällä suurempia 
kehittämishankkeita Kirkkonummen alueella. Kunta kuitenkin pyrkii 
edistämään osaltaan aktiivisesti tärkeimpiä hankkeita, joita myös kunnassa 
tulee prirosoida nykyisessä tilanteessa. Monet hankkeet siirtyvät tai voi 
jäädä jopa ilman valtion rahoitustakin tulevina vuosina. Myös kuntien omaa 
roolia painotetaan varsinkin maankäyttöhankkeissa. Tähänkin 
kehityskulkuun tulee varautua. 
 
Tänä syksynä on valmistunut MAL 2024-2027 suunnitelma. Useimmat 
suunnitelman hankeista eivät näy tienpidon ja liikenteen kartalla erinäisistä 
syistä. MAL-sopimusneuvottelut käydään vuoteen 2024 mennessä ja MAL-
sopimuksessa määritellään tulevan kauden kehittämishankkeita, jotka 
voivat nousta tulevien vuosien kehittämisinvestointeihin.  
 
Kirkkonummella on aiemmin 2020-luvulla toteutettu seuraavia hankkeita 
joko eduskunnan erillisrahoituksella, MAL-hankkeina tai ELY-keskuksen 
toimintarahoituksella. Vuonna 2020 toteutetiin Länsiväylän (kt 51) ja 
Upinniementien ramppien liikennevalot (2020) ja vuonna 2021 valmistui Kt 
50 Kehä III valaistushanke välillä Mankki – kt 51. Kolsarin suojatie ja 
pysäkit toteutettiin yhteishankkeena kunnan kanssa Upinniementielle 
(2021) ja viime vuonna Mäyrätien pysäkkilevennys Gesterbyntielle pienenä 
liikenneturvallisuustoimenpiteenä. 
 
Kirkkonummen kunta antaa Uudenmaan ELY-keskuksen tienpidon ja 
liikenteen suunnitelmasta 2024–2027 liitteenä olevan lausunnon. 
 
 
Liite:  
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Kirkkonummen kunnan lausunto Uudenmaan ELY-keskuksen tienpidon ja 
liikenteen suunnitelmasta vuosille 2024–2027. 
 
Oheismateriaalit: 
- Uudenmaan ELY-keskuksen tienpidon ja liikenteen suunnitelma 2024–
2027 
- Kartta_UUDELY_hankkeet_2023 
- Kartta_UUDELY_hankkeet_2024–2027 
 
 

 
Päätöshistoria 
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Oikaisuvaatimus Yksityisteiden kunnossapitoavustukset 2023 – Vesimyllyntien tiekunta 
Yhdyskuntatekniikan lautakunta 26.10.2023 § 122     
152/08.01.04/2023  
 
 
Valmistelija kuntatekniikkapäällikkö Toni Keski-Lusa 
 etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi, puh. 09 29671 (vaihde) 

 
 

Päätösehdotus Yhdyskuntatekniikan johtaja Kauppinen Anna-Kaisa 
sijainen kuntatekniikkapäällikkö Toni Keski-Lusa 
 

 Yhdyskuntatekniikan lautakunta päättää: 
 
1. hyväksyä Vesimyllyntien tiekunnan 5.9.2023 jättämän 
oikaisuvaatimuksen 
2. avustaa Vesimyllyntien tiekuntaa kunnossapitoluokan 3 mukaisella 
kunnossapitoavustuksella, sen ollen Vesimyllyntien tiekunnalle pituudella 1 
km 340 €. 

 
Käsittely  
 
Päätös Yhdyskuntatekniikan lautakunta päätti päätösehdotuksen mukaan. 
 
Tiedoksi 
 
Selostus Vesimyllyntien tiekunta (KTJ-tunnus 000-2006-K32163) on 5.9.2023 

jättänyt oikaisuvaatimuksen Kirkkonummen kunnan yhdyskuntatekniikan 
lautakunnan päätöksestä 23.8.2023 § 86 Yksityisteiden 
kunnossapitoavustukset 2023 koskien Vesimyllyntien tiekunnan 
kunnossapitoavustusta.  

 
 Yhdyskuntatekniikan lautakunta on päätöksessään päättänyt olla 

myöntämättä Vesimyllyntien tiekunnalle kunnossapitoavustusta. Tiekunta 
ei ole toimittanut vaadittavia liitteitä määräpäivään mennessä.  

 
 Vesimyllyntie tiekunnan vaatimus 
 
 Tiekunta vaatii, että tiekunnan kunnossapitoavustus maksetaan yleisen 

avustuskäytännön mukaisesti ollen Vesimyllyntien tiekunnalla 340 €.  
 
 Perustelut 
 
 Tiekunnan puheenjohtaja toimii 1. kertaa tiekunnan puheenjohtajana. 

Saamansa tiedon mukaan hän odotti, että hänelle kerrotaan sähköpostitse 
erikseen, mitä liitteitä tulee mahdollisesti avustushakemukseen liittää.   

 
 Yhdyskuntatekniikan lautakunnan 23.8.2023 päivätyn pöytäkirjaotteen 

mukaan avustuksen hakijoille on lähetetty sähköpostitse muistutus 

mailto:etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi
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puuttuvista liitteistä 6.7.2023. Tiekunnan puheenjohtaja on käynyt 
sähköpostinsa läpi em. ajalta ja voi osoittaa, että muistutussähköposti ei 
ole saavuttanut avustuksen hakijaa.  

  
 Tiekunta katsoo, että etenkin siksi, että tuo 6.7.2023 mainittu muistutus ei 

ole saavuttanut avustuksen hakijaa, tiekunnallamme on oikeus saada 
avustuspäätökseen oikaisu ja tiekunta on oikeutettu noin 340 € 
avustukseen. Toisena perusteena tiekunta katsoo, että alun perin liitteen 
liittämättä jättäminen avustuksen hakemisen yhteydessä on johtunut 
tiekunnan puheenjohtajan kokemattomuudesta ja inhimillisestä virheestä.   

 
 Tämän oikaisuvaatimuksen yhteydessä lähetämme puuttuvan liitteen, 

jonka vuoksi avustus oli alun perin evätty.   
 
 Vastine 
 
 Kaikille kunnossapitoavustusta hakeneille pakollinen liite on 

tilityksentarkastuskertomus tai tiekunnan kokouksen pöytäkirja, jossa 
hoitokunnalle tai puheenjohtajalle on myönnetty tili- ja vastuuvapaus. 
Niiden tiekuntien, jotka eivät ole toimittaneet KTJ-otetta 2020 tai sen 
jälkeen tai tiekunnat, joiden tienosiin on tullut muutoksia, tulee toimittaa 
myös tiekunnan yksityistierekisterin rekisteriote KTJ-ote. 

 
 Kunnossapitoavustushakemuksen pakolliset liitteet ja määräpäivä niiden 

toimittamiselle on kerrottu Kirkkonummen kunnan yhdyskuntatekniikan 
lautakunnan 16.12.2021 hyväksymissä avustusehdoissa sekä 
avustuksenhakulomakkeella.  

 
 Kunta on lähettänyt 6.7.2023 muistutuksen sähköpostitse niille tiekunnille, 

joiden pakolliset liitteet puuttuvat. Vesimyllyntien tiekunnan 
sähköpostiosoite on puuttunut tältä postituslistalta.  

 
 Vesimyllyntien tiekunta on toimittanut KTJ-otteen vuonna 2021 ja 

tiekunnan vuosikokouksen pöytäkirjan, jossa puheenjohtajalle on 
myönnetty tili- ja vastuuvapaus, 5.9.2023 toimitetun oikaisuvaatimuksen 
mukana.  

 
 Tiekunnalla on ollut useampi mahdollisuus avustusta hakiessaan saada 

tietoonsa avustusehdot sekä avustuksen myöntämiseen tarvittavat 
pakolliset liitteet ja niiden toimittamisen määräpäivä. Kunnan lähettämä 
yksityistieavustusten muistutusviesti on kuitenkin jäänyt lähettämättä 
Vesimyllyntien tiekunnalle. 

 
Päätöshistoria 
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Oikaisuvaatimus Yksityisteiden perusparannusavustukset 2023 – Kvarnbyn yksityistien 
tiekunta 
Yhdyskuntatekniikan lautakunta 26.10.2023 § 123     
152/08.01.04/2023  
 
 
Valmistelija kuntatekniikkapäällikkö Toni Keski-Lusa 
 etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi, puh. 09 29671 (vaihde) 

 
 

Päätösehdotus Yhdyskuntatekniikan johtaja Kauppinen Anna-Kaisa 
kuntatekniikkapäällikkö Toni Keski-Lusa 
 

 Yhdyskuntatekniikan lautakunta päättää: 
1. hyväksyä Kvarnbyn yksityistien tiekunnan 14.9.2023 jättämän 
oikaisuvaatimuksen 
2. avustaa Kvarnbyn yksityistien tiekunnan perusparannushanketta 60 % 
kokonaiskustannusarviosta eli 5580 €. 

 
Käsittely  
 
Päätös Yhdyskuntatekniikan lautakunta päätti päätösehdotuksen mukaan. 
 
Tiedoksi 
 
Selostus Kvarnbyn yksityistien tiekunta (KTJ-tunnus 000-2007-K019566) on 

14.9.2023 jättänyt oikaisuvaatimuksen Kirkkonummen kunnan 
yhdyskuntatekniikan lautakunnan päätöksestä 23.8.2023 § 83 
Yksityisteiden perusparannusavustukset 2023 koskien Kvarnbyn 
yksityistien tiekunnan perusparannusavustusta.  

 
 Yhdyskuntatekniikan lautakunta on päätöksessään päättänyt olla 

myöntämättä Kvarnbyn yksityistien tiekunnalle perusparannusavustusta. 
Perusteluina katselmuksessa havaittu ojien kunnossapidon laiminlyönti ja 
se ettei tavanomaista tienpitoa avusteta perusparannusavustuksella. 

 
 Kvarnbyn tiekunnan vaatimus 
 
 Tiekunta vaatii, että Kvarnbyn yksityistien tiekunnan 29.3.2023 tekemä 

perusparannushakemus käsitellään uudestaan ja hyväksytään. 
  
 Perustelut 
 
 Ojien perusparannushankkeessa kysymys ei ole pelkästään Myllykyläntien 

ojien kunnossapitoperkauksesta vaan ojien syventämisestä, jotta 
runsaiden sateiden myötä tielle ei kerääntyisi vettä. Nykyiset ojat eivät 
vedä tarpeeksi vettä, jolloin niiden perusparannus on tarpeellista, myös 
jotta tiepohjaan ei kerääntyisi liikaa kosteutta.  Myllykyläntie johtaa Meikon 
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ulkoilualueelle, jonka takia tiellä on runsaasti liikennettä ja tien kantama 
vaatii ojien perusparannuksen. 

 
 Vastine 
 
 Katselmusaikaan 14.6.2023 ojissa oli kasvillisuutta, mutta kyseessä oleva 

Kvarnbyn yksityistien tiekunnan ojien perusparannushanke ei 
lisäselvityksen perusteella ole vain kasvillisuuden perkaamista/niittotyötä 
vaan mittavampaa ojien syventämistä perusparannussuunnitelman 
mukaisissa kohdissa. Näissä tien kohdissa ojat ovat liian matalat satavaan 
vesimäärään nähden, vesi kertyy tielle ja aiheuttaa kosteuskuormaa 
tierakenteelle. Tällainen tien kuivatuksen parantaminen voidaan katsoa 
perusparantamiseksi. 

 
Päätöshistoria 
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Yhdyskuntatekniikan lautakunnan kokoukset vuonna 2024 ja liittyvät määräykset 
Yhdyskuntatekniikan lautakunta 26.10.2023 § 124     
715/00.00.01/2021  
 
 
Valmistelija hallintosihteeri Suvi Wikström 
 etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi, puh. 09 29671 (vaihde) 

 
 

Päätösehdotus Yhdyskuntatekniikan johtaja Kauppinen Anna-Kaisa 
sijainen kuntatekniikkapäällikkö Toni Keski-Lusa 
 

 Yhdyskuntatekniikan lautakunta päättää 
 
1 
kokoontua vuonna 2024 klo 17.00 seuraavasti: 
 
to 18.1., ke 14.2., to 21.3., to 25.4., ke 22.5., to 13.6., to 15.8., to 29.8., to 
26.9., to 24.10., to 21.11. ja  to 12.12. 
 
Ylimääräisistä kokouksista päätetään erikseen. Kokoukset järjestetään 
Kirkkonummen kunnan kunnantalon kokoushuoneissa tai etänä sähköisinä 
kokouksina. Sellaiset kokoukset joissa käsitellään suurempia kaava-asioita 
pidetään läsnäkokouksina, koska vuorovaikutus ja tiedonvälitys ovat live-
kokouksissa etäkokouksia parempia 
 
2 
kokouskutsu lähetetään sähköisesti jäsenille vähintään neljä päivää ennen 
kokousta 
 
3 
että lautakunnan pöytäkirjat tarkastaa sähköisesti kaksi lautakunnan 
valitsemaa pöytäkirjantarkastajaa viimeistään kokousta seuraavana 
tiistaina. Jos tiistai ei ole työpäivä, pöytäkirja tarkistetaan seuraavana 
työpäivänä 
 
4 
että lautakunnan pöytäkirja julkaistaan kunnan verkkosivuilla 
tarkistuspäivää seuraavana työpäivänä 
 
5 
että viranhaltijoista ovat kokouksissa läsnä yhdyskuntatekniikan johtaja 
esittelijänä, yhdyskuntatekniikan johtajan määräämä pöytäkirjanpitäjä sekä 
yhdyskuntatekniikan johtajan määräämät muut viranhaltijat asiantuntijoina. 
Esittelijän ollessa estynyt tai esteellinen, hänen sijaisenaan toimii 
yhdyskuntatekniikan johtajan sijainen. 
 
6 
edellä mainittuja menettelyjä noudatetaan toistaiseksi. 
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Käsittely  
 
Päätös Yhdyskuntatekniikan lautakunta päätti päätösehdotuksen mukaan 
 
Tiedoksi 
 
Selostus Kunnan hallintosäännön 20 luvun pykälissä 143 - 167 säädetään 

kokousmenettelystä. Hallintosäännön 147 §:n mukaan kunnan toimielimen 
kokoukset pidetään toimielimen päättämänä aikana ja päättämässä 
paikassa. Kokous pidetään myös, milloin puheenjohtaja katsoo kokouksen 
tarpeelliseksi tai enemmistö toimielimen jäsenistä tekee puheenjohtajalle 
esityksen sen pitämisestä ilmoittamansa asian käsittelyä varten. Tällöin 
puheenjohtaja määrää kokousajan. Puheenjohtaja voi perustellusta syystä 
peruuttaa kokouksen. 

 
  
 
 Hallintosäännön 152 §:n mukaan toimielimen jäsenen, joka on estynyt 

saapumasta kokoukseen, on kutsuttava varajäsen sijaansa. 
Poikkeustapauksessa puheenjohtaja, esittelijä tai toimielimen sihteeri voi 
toimittaa kutsun varajäsenelle. Varajäsenen voi kutsua myös yksittäisen 
asian käsittelyyn. 

 
  
 
 Hallintosäännön 153 §:n mukaan kunnan eri toimielinten kokouksissa on 

jäsenten ja esittelijän lisäksi läsnäolo- ja puheoikeus kunnanjohtajalla ja 
kunnanhallituksen puheenjohtajalla. Kunnanhallitus nimeää varsinaisten 
jäsentensä keskuudesta edustajat lautakuntiin. Yhdyskuntatekniikan 
lautakunnan kokouksessa nuorisovaltuuston edustajalla on puhe- ja 
läsnäolo-oikeus. Nuorisovaltuuston edustajalla ei ole läsnäolo-oikeutta 
silloin, kun käsiteltäviin asiakirjoihin liittyy salassapidettäviä tietoja. Muiden 
henkilöiden läsnäolosta ja puheoikeudesta päättää asianomainen toimielin, 
toimielimen puheenjohtaja tai toimielimen esittelijä. 

 
  
 
 Hallintosäännön 148-149 § mukaan kokouskutsu tai tieto siitä, milloin ja 

mistä kutsu on sähköisesti noudettavissa lähetetään kunnan antamaan 
viralliseen sähköpostiosoitteeseen. Kutsu lähetetään jäsenten lisäksi niille, 
joilla on läsnäolo-oikeus tai -velvollisuus yhdyskuntatekniikan lautakunnan 
kokouksessa. 

 
  
 
 Kutsun vastaanottajat ovat velvollisia pitämään vastaanottavan 

sähköpostin toimintakuntoisena sekä varmistamaan pääsyn 
kokousjärjestelmään ennen kokousta. 
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 Yhdyskuntatekniikan lautakunnan esityslistat liitteineen julkaistaan kunnan 

internetsivuilla hallintosäännön 150 § mukaisesti 
 
Päätöshistoria 
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Talousarvion toteutumisen tilannekatsaus 
Yhdyskuntatekniikan lautakunta 26.10.2023 § 125     
4/02.02.02/2023  
 
 
Valmistelija Yhdyskuntatekniikan johtaja Anna-Kaisa Kauppinen 
 etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi, puh. 09 29671 (vaihde) 

 
 

Päätösehdotus Yhdyskuntatekniikan johtaja Kauppinen Anna-Kaisa 
sijainen kuntatekniikkapäällikkö Toni Keski-Lusa 
 

 Yhdyskuntatekniikan lautakunta päättää merkitä talousarvion toteutumisen 
sekä investointien tilannekatsauksen tiedoksi. 

 
Käsittely  
 
Päätös Yhdyskuntatekniikan lautakunta päätti päätösehdotuksen mukaan. 
 
Tiedoksi 
 
Selostus Yhdyskuntatekniikan talousarvion toteutumisen sekä investointien 

tilannekatsaus esitellään kokouksessa. 
 
Päätöshistoria 
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Vastaus valtuustoaloitteeseen 20/2021: Kirsikkapuisto Kirkkonummelle 
Yhdyskuntatekniikan lautakunta 26.10.2023 § 126     
676/10.03.01.02/2021  
 
 
Valmistelija Kunnossapitopäällikkö Annika Selart ja kunnanpuutarhuri Timo Barman 

etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi, puh. 09 29671 (vaihde) 
 
 

Päätösehdotus Yhdyskuntatekniikan johtaja Kauppinen Anna-Kaisa 
sijainen kuntatekniikkapäällikkö Toni Keski-Lusa 
 

 Yhdyskuntatekniikan lautakunta päättää antaa selostusosan mukaisen 
vastauksen valtuustoaloitteeseen 20/2021 ja esittää kunnanhallitukselle ja 
edelleen kunnanvaltuustolle, että valtuusto pitää vastausta riittävänä ja 
aloitetta loppuun käsiteltynä. 

 
Käsittely Keskustelun aikana Antti Salonen teki seuraavan evästyksen: 

Huomioidaan kuntalaisten/yritysten osallistamismahdollisuus kun puistoa 
perustetaan. 

 
 Ronja Karkinen, Hannu Valtanen, Kim Liljequist, Sanni Jäppinen, Jenny 

Snellman, Kim Åström, Ann-Christine Sved ja Teemu Kelkka kannattivat 
evästystä. 

 
 Puheenjohtaja totesi, että evästystä kannatetaan yksimielisesti. 
 
Päätös Yhdyskuntatekniikan lautakunta päätti päätösehdotuksen mukaan 
 
Tiedoksi 
 
Selostus Kirsikkapuiden kukinta-aika on lyhyt, lämpimän ajanjakson sattuessa, vain 

noin yhden viikon pituinen. Puisto voisi olla rakenteiltaan ja 
kasvillisuudeltaan monipuolisempi. Kunnossapitopalvelut ehdottaa, että 
kasvillisuus vaihtoehtoina voisi olla kirsikoiden lisäksi muut kukkivat puut, 
esim. koristeomena, jolloin puiston kukinta-aikaa saadaan pidemmäksi. 
Lisäksi puiston yhteyteen voi istuttaa muita japani-henkisiä puita kuten 
katsuraa, japaninsiipipähkinää ja magnoliaa.  

 
                                           Kunnallistekniikan kunnossapitopalvelut ehdottaa, että kukkivien puiden 

puisto toteutetaan kunnallistekniikan investontihankkeena aikaisintaan 
vuonna 2027. Sijaintiehdotuksia:                                       

 
                                           Pitäjäntuvanpuisto, Finnsbackanpuisto, Kirkkolaaksonpuiston pohjoisalue, 

Jokiniityn niityt.   
 
Päätöshistoria  
 
 Kunnanvaltuusto 31.05.2021 § 55  
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 Pro Kirkkonummi valtuustoryhmä / Minna Hakapää, Elina Utriainen, Pekka 

M. Sinisalo, Outi Saloranta Eriksson, Noora Piili, Antti Kilappa ja Anni-Mari 
Syväniemi jätti seuraavan aloitteen kunnanvaltuuston kokouksessa 
31.5.2021: 

 
 ”Puistot ovat olennainen osa viihtyisää taajamaa. Pro Kirkkonummi 

ehdottaa Kirsikkapuiden istuttamista johonkin Kirkkonummen jo olemassa 
olevasta yhdeksästä puistosta tai aivan uuteen puistoalueeseen. Tämä 
lisäisi kirkkonummelaisten viihtyisyyttä ja vahvistaisi kunnan positiivista 
kuvaa. Hanke voitaisiin toteuttaa esimerkiksi kunnan ja kuntalaisten 
yhteishankkeena hankkimalla puuntaimille sponsoreita. 

 
 Kirsikkapuut sopisivat luontaisesti mm. Kirkkolaakson puistoon 

Kauppakeskus Kirsikan läheisyyteen. 
 
 
 Kirkkonummella 31.5.2021 
 Pro Kirkkonummi” 
 
 Aloitteen allekirjoittivat Minna Hakapään, Elina Utriaisen, Pekka M. 

Sinisalon, Outi Saloranta-Erikssonin, Noora Piilin, Antti Kilapan ja Anni-
Mari Syväniemen lisäksi seuraavat valtuutetut: Patrik Lundell, Anna-Mari 
Toikka, Timo Haapaniemi, Irja Bergholm, Marjut Frantsi-Lankia, Linda 
Basilier, Sanni Jäppinen ja Anni-Mari Syväniemi. 

 
    
   
 
Päätös Kunnanvaltuusto lähettää aloitteen kunnanhallitukselle valmisteltavaksi. 
 
 
  
 Yhdyskuntatekniikan lautakunta 18.11.2021 § 161    
 676/10.03.01.02/2021    
 
 
Valmistelija puistomestari Timo Barman ja vs. kuntatekniikkapäällikkö Ylva Wahlström, 

etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi 
 
 Vastauksena valtuustoaloitteeseen kunnallistekniikkapalvelut toteaa: 
  
 Kirsikkapuiston perustaminen on merkittävä investointi, jonka takia se 

vaatii ennakkosuunnittelua puiston elinvoimaisuuden varmistamiseksi. 
Mahdollisen kasvupaikan kasvualusta ja maaperä vaatii kestävään 
lopputulokseen varmistamiseksi maaperä-/viljavuustutkimukset, jotta 
pystyttäisiin varmistumaan siitä, onko kasveilla menestymisen edellytyksiä 
suunnitellulla alueella. Kasvualustan kunnostustoimenpiteet perustuvat 
saatuihin analyysituloksiin. Kirsikkapuiston alueen nurmipinta tulee olla 
myös suunniteltu kulutusta kestävällä kasvi- ja kasvualustavalinnalla suuria 
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käyttäjämääriä silmälläpitäen. Kirkkolaakson puistossa oli muutaman 
rusokirsikan (Prunus sargentii) istutusalue. Se oli jatkuvan ilkivallan 
kohteena, kuolleita puita vaihdettiin ja ne, mitkä eivät kuolleet ilkivaltaan, 
kuolivat vääränlaisen kasvulaustan aiheuttamiin vaivoihin, kuten liian 
märkään kasvualustaan.   

 
 Kirsikkapuistosuunnitelman voisi sisällyttää joihinkin seuraaviin 

mahdollisiin uudisinvestointikohteisiin, silloin, jo suunnitteluvaiheessa, voisi 
ottaa huomioon kasvupaikka ja -alustavaatimukset sekä mahdollisten 
puukohtaisten kastelulaitteiden asentamiset. Esimerkiksi juuri rusokirsikka, 
joka on parhaiten meillä menestyvistä japanilaisista kirsikoista, on vaatelias 
kasvupaikan suhteen. Kasvupaikan tulee olla valoisa, jotta kukinta 
muodostuisi runsaaksi. 

 
 
Esittelijä Yhdyskuntatekniikan johtaja Kauppinen Anna-Kaisa 
 
Päätösehdotus Yhdyskuntatekniikan lautakunta päättää esittää kunnanhallitukselle ja 

edelleen kunnanvaltuustolle yllä olevan vastauksen valtuustoaloitteeseen 
20/2021: Kirsikkapuisto Kirkkonummelle. 

 
Käsittely Käsittelyn aikana Aku Leijala teki seuraavan palautusehdotuksen; 

Osallisuuden ja yhteisöllisyyden lisääminen kuntalaisille ja yrityksille ovat 
erittäin tärkeitä asioita, joita kirsikkapuistolla voitaisiin edistää. Ajatuksena 
on, että yritykset, yhdistykset ja jopa yksityishenkilötkin voisivat 
sponsoroida puistoon itselleen puun, niin että puun alle saisi laatan, kenen 
puu on kyseessä. Sijaintimahdollisuuksia on varmasti useita, ja koska 
Helsingin Roihuvuoressa oleva kirsikkapuistokin on saatu menestymään ja 
kukoistamaan, luulisi Kirkkonummeltakin löytyvän kirsikkapuillekin sopivan 
viljavaa maata. Esimerkiksi kirkon takanakin kasvaa ilmeisesti 
kirsikkapuita. Esitys on saanut paljon kannatusta kuntalaisilta sosiaalisessa 
mediassa. 

 Ehdotusta kannattivat Ronja Karkinen ja Teemu Kelkka. 
 
 Kim Liljequist teki seuraavan ponsiehdotuksen; Mikäli kirsikkapuiston 

perustamista harkitaan ja asiasta päätetään (muutoin kuin 
uudisrakentamisen yhteydessä), niin puiston suunnittelu ja toteuttaminen 
pitää kustannussyistä ajoittaa aikaan, jolloin Kirkkonummen kuntatalous on 
jälleen tasapainossa.* 

 Ehdotusta kannatti Aleksander Polkko. 
 
 Puheenjohtaja totesi, että tuli äänestää kannatetusta 

palautusehdotuksesta. Puheenjohtaja ehdotti, että äänestetään 
seuraavasti: pohjaehdotus JAA, Aku Leijalan tekemä palautusehdotus EI. 

 
 Pohjaesityksen puolesta äänesti viisi (5); Matti Kaurila, Pekka Jäppinen, 

Aleksander Polkko, Josephine Frimodig ja Hannu Valtanen. 
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 Aku Leijalan palautusehdotuksen puolesta äänesti kuusi (6); Jenny 

Snellman, Sanni Jäppinen, Ronja Karkinen, Teemu Kelkka, Kim Liljequist 
ja Aku Leijala.  

 
 Puheenjohtaja totesi, että EI äänet voittivat ja palautusehdotus voitti äänin 

kuusi (6) – viisi (5). 
 Ponsi raukesi palautuksen johdosta.     
 
Päätös Yhydskuntatekniikan lautakunta päätti palauttaa vastauksen takaisin 

valmisteltavaksi. 
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Vastaus valtuustoaloitteeseen nro 24/2021: Toimenpideohjelma espanjansiruetanan 
torjumiseksi, Kv 
Yhdyskuntatekniikan lautakunta 26.10.2023 § 127     
931/11.00.02/2021  
 
 
Valmistelija ympäristöpäällikkö Anu Hynninen ja kunnossapitopäällikkö Annika Selart 
 etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi, puh. 09 29671 (vaihde) 

 
 

Päätösehdotus Yhdyskuntatekniikan johtaja Kauppinen Anna-Kaisa 
sijainen kuntatekniikkapäällikkö Toni Keski-Lusa 
 

 Yhdyskuntatekniikan lautakunta päättää antaa selostusosan mukaisen 
vastauksen valtuustoaloitteeseen 24/2021 ja esittää kunnanhallitukselle ja 
edelleen kunnanvaltuustolle, että valtuusto pitää vastausta riittävänä ja 
aloitetta loppuun käsiteltynä. 

 
Käsittely  
 
Päätös Yhdyskuntatekniikan lautakunta päätti päätösehdotuksen mukaan 
 
Tiedoksi 
 
Selostus Yhdyskuntatekniikan ympäristöyksikkö ja kunnossapitoyksikkö ovat 

yhteistyönä laatimassa Kirkkonummen kunnan toimenpideohjelma 
espanjasiruetanoiden torjumiseksi. Toimenpideohjelma esitellään 
yhdyskuntatekniikan lautakunnalle hyväksyttäväksi kevättalvella 2024. 

 
Päätöshistoria 
 
 Kunnanvaltuusto 30.08.2021 § 99  
  
 
                                          Vihreä valtuustoryhmä / Reetta Hyvärinen jätti kunnanvaltuuston 

kokouksessa seuraavan aloitteen: 
 
                                          ”Espanjansiruetana on haitallinen vieraslaji, joka on asukkaiden tekemien 

havaintojen perusteella lisääntynyt Kirkkonummella kuluneena kesänä 
voimakkaasti. Jotta vieraslaji ei pääse leviämään Kirkkonummella, tulee 
kunnan laatia toimenpideohjelma lajin torjumiseksi samaan tapaan kuin 
esimerkiksi jättiputken ja kurtturuusun osalta on toimittu. 

 
                                          Toimenpideohjelmaan voidaan kerätä parhaita käytäntöjä niiltä kunnilta, 

joilla on pidempiaikainen kokemus haitallisen lajin torjuntatyöstä. Näitä 
keinoja voivat olla muun muuassa esiintymispaikkojen kartoitus, 
etanaroskikset, näkyvä tiedottaminen, opastus lajin tunnistamisesta ja 
asukkaiden osallistaminen torjuntatyöhön. 

 

mailto:etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi


 
 Kirkkonummen kunta 

Yhdyskuntatekniikan 
lautakunta 

Pöytäkirja 12  30/38 

 
                                           Reetta Hyvärinen 
                                           Vihreä valtuustoryhmä” 
 
                                           Aloitteen allekirjoittivat Reetta Hyvärisen lisäksi seuraavat valtuutetut: 

Johanna Fleming, Piia Aallonharja, Kim Åström, Martin Valtonen, Kim 
Liljequist, Jerri Kämpe-Hellenius, Josephine Frimodig, Sanni Jäppinen, 
Marjut Frantsi-Lankia, Liisa Kosonen, Ronja Karkinen, Anneli Granström, 
Katja Ylisiurua ja Maarit Orko. 

    
    
  
Päätös Kunnanvaltuusto lähettää aloitteen kunnanhallitukselle valmisteltavaksi. 
 
  
 
 Yhdyskuntatekniikan lautakunta 18.11.2021 § 163  
  
 
 
Valmistelija vs. kuntatekniikkapäällikkö Ylva Wahlström, ympäristöpäällikkö Anu 

Hynninen, ympäristösuunnittelija Merja Puromies, 
etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi 

 
                                          Vastauksena valtuustoaloitteeseen kunnallistekniikkapalvelut ja 

ympäristönsuojeluyksikkö toteaa: 
 
                                          Espanjansiruetana on haitallinen vieraslaji, joka sisältyy kansalliseen 

vieraslajiluetteloon. Lainsäädännön mukaan kiinteistön omistajan tai 
haltijan on huolehdittava kohtuullisista toimenpiteistä kiinteistöllä 
esiintyvien espanjansiruetanoiden hävittämiseksi tai niiden leviämisen 
rajoittamiseksi, jos espanjansiruetanoiden esiintymästä tai leviämisestä voi 
aiheutua merkittävää vahinkoa luonnon monimuotoisuudelle taikka vaaraa 
terveydelle tai turvallisuudelle. Kunnan omistamilla alueilla vieraslajien 
torjunnasta vastaa kunnossapitopalvelut.   

 
                                          Laji leviää ihmisten kuljettamien puutarhatuotteiden mukana ja 

espanjansiruetana kulkee lyhyitä matkoja esimerkiksi kiinteistöltä toiselle.  
                                          Kirkkonummen kunnan puistoalueiden kasvillisuudelle ei ole todettu 

aiheutuneen mainittavia tuhoja espanjansiruetanoista.  
 
                                           Kunnossapitopalvelut ei ole ryhtynyt erityisiin toimenpiteisiin 

espanjansiruetanoita vastaan. Kiinteistöjen omistajille espanjansiruetanat 
saattavat aiheuttaa harmia varsinkin suurina määrinä esiintyessään. 
Yleisten alueiden käyttäjät saattavat kokea espanjansiruetanat 
epämiellyttävinä.  

 
                                           Kirkkonummen kunnassa on havahduttu espanjansiruetanoiden 

aiheuttamiin ongelmiin. Espanjansiruetanan torjunta Kirkkonummen 
kunnan alueella on pääsääntöisesti kuntalaisten aktiivisuuden varassa. 
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Kuntalaisia kannustetaan omatoimiseen torjuntaan pihoilla, puutarhoissa ja 
yleisillä alueilla. 

 
                                          Kunnassa käynnistettiin keväällä 2021 kuntalaisten talkoovoimin kerättyjen 

espanjansiruetanoiden noutopalvelu. Samankaltainen järjestely on 
käytössä esim. Porvoossa. Noutopalvelun tarkoitus on vähentää aktiivisten 
kuntalaisten kiinteistökohtaisen jätehuollon kuormittumista. 
Kunnossapitopalvelut noutaa kerätyt etanat sovitusta paikasta ja toimittaa 
ne asianmukaiseen jätteenkäsittelyyn. Kunnan noutopalvelusta ja 
espanjansiruetanan omatoimisesta torjumisesta on tiedotettu mm. kunnan 
verkkosivulla sekä kunnan somekanavilla. Ympäristönsuojelu ja 
kunnossapitopalvelut opastavat ja neuvovat kuntalaisia haitallisten 
vieraslajien tunnistamisessa ja niiden oikeaoppisessa torjunnassa. 

 
                                          Ympäristönsuojeluyksikkö ja kunnossapitopalvelut keräävät tietoja 

haitallisten vieraslajien esiintymistä Kirkkonummella. 
Ympäristönsuojeluyksikössä vieraslajiesiintymien selvitystyö on keskittynyt 
jättiputkiin, joita yksikkö on myös torjunut yksityisten omistamilla alueilla. 
Kunnassa on edelleen paljon elinvoimaisia jättiputkiesiintymiä, joilla 
torjuntaa on tehtävä vielä useita vuosia. Ympäristönsuojeluyksikkö 
koordinoi kunnan nettisivuilla olevaa haitalliset vieraslajit-sivun ylläpitoa ja 
”Jättiputkista eroon” -toimenpideohjelman laadintaa. Käynnissä oleva 
”Kurtturuusun torjuntahanke 2021 Kirkkonummella -hanke” on 
valtionrahoitusta saava erillishanke, jota koordinoi kunnossapitopalvelut. 

 
 
Esittelijä Yhdyskuntatekniikan johtaja Kauppinen Anna-Kaisa 
 
Päätösehdotus Yhdyskuntatekniikan lautakunta päättää esittää kunnanhallitukselle ja 

edelleen kunnanvaltuustolle yllä olevan vastauksen valtuustoaloitteeseen 
24/2021: Toimenpideohjelma espanjasiruetanoiden torjumiseksi 

 
Käsittely Käsittelyn aikana Hannu Valtanen teki seuraavan evästysehdotuksen; 

Kunta informoi aktiivisesti kuntalaisia vieraslajien torjunnasta. 
                                           Ehdotusta kannattivat Sanni Jäppinen, Matti Kaurila, Aku Leijala, Pekka 

Jäppinen, Ronja Karkinen, Aleksander Polkko, Kim Liljequist ja Jenny 
Snellman. 

                                          Yhdyskuntatekniikan lautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 
   
                                          Kim Liljequist teki seuraavan ponnen; Selvitetään mahdollisuutta 

perustaa/valita kalenterista yksi vuosittainen päivämäärä koko kunnan 
aluetta koskeville vapaaehtoisille yhteistalkoille, joissa kuntalaiset yhdessä 
torjuisivat espanjansiruetanaa ja muita vieraslajeja lähiympäristöstään. 
Tämä olisi kuntalaisten yhteisöllistä, positiivista kuntaimagoa kasvattavaa, 
toimintaa ja tästä ei saisi aiheutua kunnalle lisäkustannuksia. 

                                           Ehdotusta kannattivat Aku Leijala, Josephine Frimodig ja Jenny Snellman. 
                                           Yhdyskuntatekniikan lautakunta hyväksyi ehdotuksen yksimielisesti. 
 
Päätös Yhdyskuntatekniikan lautakunta päätti  
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                                          1 
                                          esittää kunnanhallitukselle ja edelleen kunnanvaltuustolle yllä olevan 

vastauksen valtuustoaloitteeseen 24/2021: Toimenpideohjelma 
espanjasiruetanoiden torjumiseksi 

 
                                           2 
                                          evästää asiaa seuraavasti: Kunta informoi aktiivisesti kuntalaisia 

vieraslajien torjunnasta. 
 
              
                                          Yhdyskuntatekniikan lautakunta lisäsi asiaan seuraavan ponnen; 

Selvitetään mahdollisuutta perustaa/valita kalenterista yksi vuosittainen 
päivämäärä koko kunnan aluetta koskeville vapaaehtoisille yhteistalkoille, 
joissa kuntalaiset yhdessä torjuisivat espanjansiruetanaa ja muita 
vieraslajeja lähiympäristöstään. Tämä olisi kuntalaisten yhteisöllistä, 
positiivista kuntaimagoa kasvattavaa, toimintaa ja tästä ei saisi aiheutua 
kunnalle lisäkustannuksia. 

  
 
 Kunnanhallitus 30.11.2021 § 545    
 931/11.00.02/2021    
 
 
Valmistelija vs. kuntatekniikkapäällikkö Ylva Wahlström, ympäristöpäällikkö Anu 

Hynninen, ympäristösuunnittelija Merja Puromies, 
etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi 

 
 
Esittelijä Kunnanjohtaja Aarnio Tarmo 
 
Päätösehdotus Kunnanhallitus päättää  
 
                                          1 
                                           esittää kunnanvaltuustolle yllä olevan vastauksen valtuustoaloitteeseen 

24/2021: Toimenpideohjelma espanjasiruetanoiden torjumiseksi 
 
                                          2 
                                          merkitsee tiedokseen yhdyskuntatekniikan lautakunnan evästyksen 

asiassa; Kunta informoi aktiivisesti kuntalaisia vieraslajien torjunnasta. 
 
                                           3 
                                          merkitsee tiedokseen seuraavan yhdyskuntatekniikan lautakunnan 

esittämän ponnen; Selvitetään mahdollisuutta perustaa/valita kalenterista 
yksi vuosittainen päivämäärä koko kunnan aluetta koskeville 
vapaaehtoisille yhteistalkoille, joissa kuntalaiset yhdessä torjuisivat 
espanjansiruetanaa ja muita vieraslajeja lähiympäristöstään. Tämä olisi 
kuntalaisten yhteisöllistä, positiivista kuntaimagoa kasvattavaa, toimintaa ja 
tästä ei saisi aiheutua kunnalle lisäkustannuksia. 

 
                                           4 
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                                           tarkastaa pöytäkirjan tämän pykälän osalta kokouksessa.  
 
 
Käsittely 
 Vs. kuntatekniikkapäällikkö Ylva Wahlström esitteli asian. Käytiin 

keskustelu.  Saara Huhmarniemi esitti Marjut Frantsi-Lankian, Anna 
Aintilan, Markus Myllyniemen, Piia Aallonharjan,  Kim Åströmin, Anna 
Sahiluoman, Ville Salmisen ja Timo Haapaniemen kannattamana 
palautusesityksen: ” Perustelu: Valtuustoaloitteessa ehdotettiin, että kunta 
laatii toimenpideohjelman espanjansiruetanan torjumiseksi. Vastauksesta 
ei kuitenkaan käy ilmi, aikooko kunta laatia toimenpideohjelman vai ei. 
Evästys jatkovalmistelulle: Kunta selvittää mahdollisuudet laatia 
toimenpideohjelma espanjansiruetanan torjumiseksi. Toimenpideohjelman 
avulla vieraslajin torjuntaa voidaan tehdä pitkäjänteisesti, parantaa 
vapaaehtoistyön koordinointia ja seurata tarkemmin espanjansiruetanan 
leviämistä kunnan alueella. Kunnan aiemmin laatimista 
toimenpideohjelmista jättiputken ja kurtturuusun torjumiseksi on saatu 
hyviä kokemuksia.”  kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti 
palautusesityksen 

 
Päätös Palautettiin virkamiesvalmisteluun. 
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Ilmoitusasioita tiedoksi 
 
Yhdyskuntatekniikan lautakunta 26.10.2023 § 128  
    

 
 
 
 
 
 

Valmistelija  hallintosihteeri Suvi Wikström, etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi 
 

Päätösehdotus  Yhdyskuntatekniikan lautakunta merkitsee ilmoitusasiat tiedokseen. 
 

- Helsingin hallinto-oikeuden päätös 19.10.2023, nro: 6013/2023, 
Katusuunnitelmaa koskeva valitus: Kuntatekniikkapäällikkö on  
6.7.2022 § 57 hyväksynyt Sarvvinkinportin asemakaava-alueen 
katusuunnitelma. HeHaon päätös: valitusta ei osalta tutkita ja osalta 
valitus hylätään. 

 
Päätös Yhdyskuntatekniikan lautakunta päätti päätösehdotuksen mukaan 

mailto:etunimi.sukunimi@kirkkonummi.fi
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 117, § 118, § 119, § 120, § 121, § 124, § 125, § 
126, § 127, § 128 

 

Muutoksenhakukielto 

Päätökseen, joka koskee vain asian valmistelua tai täytäntöönpanoa, ei saa 
kuntalain 136 §:n mukaan hakea muutosta. 
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Muutoksenhakuohje koskee pykäliä: § 122, § 123 

 

KUNNALLISVALITUS 
 
Kunnallisvalitusohje yhdyskuntatekniikan lautakunnan päätöksestä Helsingin hallinto-
oikeudelle 
Tähän päätökseen haetaan muutosta valittamalla. Oikaisuvaatimuksen johdosta annettuun 
päätökseen saa hakea muutosta kunnallisvalituksin vain se, joka on tehnyt oikaisuvaatimuksen. 
Mikäli päätös on oikaisuvaatimuksen johdosta muuttunut, saa päätökseen hakea muutosta myös 
se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai etuun päätös välittömästi 
vaikuttaa (asianosainen) sekä kunnan jäsen. 

Valitusviranomainen 
Muutosta päätökseen haetaan Helsingin hallinto-oikeudelta. 

Valitusaika 
Valitus on tehtävä 30 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista. 

Tiedoksisaanti 
Asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, seitsemän päivän 
kuluttua kirjeen lähettämisestä. Käytettäessä tavallista sähköistä tiedoksiantoa asianosaisen 
suostumuksella katsotaan asianosaisen saaneen tiedon päätöksestä kolmantena päivänä viestin 
lähettämisestä, jollei muuta näytetä. 
Käytettäessä todisteellista tiedoksiantoa katsotaan asianosaisen saaneen päätöksen tiedoksi 
saantitodistuksen osoittamana aikana tai erilliseen tiedoksisaantitodistukseen merkittynä aikana. 
 
Kunnan jäsenen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän päivän kuluttua siitä, kun 
pöytäkirja on nähtävänä yleisessä tietoverkossa. 
 
Tiedoksisaantipäivää tai sitä päivää, jona päätös on asetettu nähtäväksi, ei oteta lukuun 
muutoksenhakuaikaa laskettaessa. Jos määräajan viimeinen päivä on pyhäpäivä, 
itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai juhannusaatto tai arkilauantai, valituksen saa tehdä 
ensimmäisenä arkipäivänä tämän jälkeen. 

Kunnallisvalituksen perusteet 
Kunnallisvalituksen saa tehdä sillä perusteella, että 
- päätös on syntynyt virheellisessä järjestyksessä, 
- päätöksen tehnyt viranomainen on ylittänyt toimivaltansa tai 
- päätös on muuten lainvastainen. 
Valittajan tulee esittää valituksen perusteet valitusviranomaiselle ennen valitusajan päättymistä. 

Valituskirjelmän sisältö 
Valitus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää vaatimuksen kirjallisesta muodosta. 
 
Valituksessa, joka on osoitettava valitusviranomaiselle, on ilmoitettava: 
- päätös, johon haetaan muutosta 
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- miltä kohdin päätökseen haetaan muutosta ja mitä muutoksia siihen vaaditaan tehtäväksi 
- perusteet, joilla muutosta vaaditaan. 
 
Valituksessa on ilmoitettava valittajan nimi ja kotikunta. Jos valittajan puhevaltaa käyttää hänen 
laillinen edustajansa tai asiamiehensä tai jos valituksen laatijana on joku muu henkilö, valituksessa 
on ilmoitettava myös tämän nimi ja kotikunta. 
Valituksessa on lisäksi ilmoitettava postiosoite, puhelinnumero ja muut tarvittavat yhteystiedot. Jos 
valitusviranomaisen päätös voidaan antaa tiedoksi sähköisenä viestinä, yhteystietona pyydetään 
ilmoittamaan myös sähköpostiosoite. 
Valittajan, laillisen edustajan tai asiamiehen on allekirjoitettava valitus. 

Valituskirjelmään on liitettävä 
- päätös, johon haetaan muutosta valittamalla, alkuperäisenä tai jäljennöksenä 
- todistus siitä, minä päivänä päätös on annettu tiedoksi tai muu selvitys valitusajan alkamisen 
ajankohdasta, 
- asiakirjat, joihin valittaja vetoaa vaatimuksensa tueksi, jollei niitä ole jo aikaisemmin toimitettu 
viranomaiselle. 

Valituskirjelmän toimittaminen 
 
Valituskirjelmä on toimitettava valitusajan kuluessa Helsingin hallinto-oikeudelle osoitteella: 
Helsingin hallinto-oikeus 
Radanrakentajantie 5 
00520 HELSINKI 
Puhelin: 029 56 42000 (vaihde), Asiakaspalvelu/kirjaamo 029 56 42069 
Telekopio: 029 56 42000 
Sähköposti: helsinki.hao@oikeus.fi 
Virastoaika: 8.00 - 16.15 

Omalla vastuulla valituskirjelmän voi lähettää postitse tai lähetin välityksellä. Postiin 
valitusasiakirjat on jätettävä niin ajoissa, että ne ehtivät perille viimeistään valitusajan viimeisenä 
päivänä ennen viraston aukioloajan päättymistä. 

Omalla vastuulla valituksen voi toimittaa ennen valitusajan päättymistä myös telekopiona tai 
sähköpostilla. Määräajassa toimitettava asiakirja on lähetettävä ennen määräajan päättymistä 
lainkäyttöviranomaiselle siten, että asiakirja on viranomaisen käytettävissä vastaanottolaitteessa 
tai tietojärjestelmässä. 

Valituksen voi tehdä myös hallinto- ja erityistuomioistuinten asiointipalvelussa osoitteessa 
https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet  . 

Valituksen käsittelyn maksullisuus 
Tuomioistuinmaksulain (1455/2015) nojalla peritään muutoksenhakijalta hallinto-oikeudessa 270 
euron käsittelymaksu. Oikeudenkäyntimaksu ei kuitenkaan peritä, jos hallinto-oikeus muuttaa 
valituksenalaista päätöstä muutoksenhakijan eduksi. 

Vahingonkorvausasiat 
Hallinto-oikeus ei ota tutkittavaksi vaatimusta, joka koskee vahingonkorvauksen perustetta tai 
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määrää. Toimivaltainen yleinen tuomioistuin (käräjäoikeus) käsittelee vahingonkorvausvaatimuksia 
koskevat riita-asiat. 

Työsopimusasiat 
Hallinto-oikeus ei ota tutkittavaksi valitusta, joka koskee päätöksen työsopimuslain vastaisuutta. 
Yleinen tuomioistuin (käräjäoikeus) käsittelee työsopimuslain tulkintaa koskevat riita-asiat. 


